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Twenty-six Things About the Islamic State (ISIS-ISIL-Daesh) that the
U.S. Government Does Not Want You to Know About

What is the Islamic State (ISIL, ISIS-Daesh, Al Nusrah, Et Al… )?

Scroll down for the translation into Arabic

ستة وعشرون شيئا عن الدولة الإسلامية (داعش-داعش) أن الولايات المتحدة.
الحكومة لا تريدك أن تعرف عن

ما هي الدولة الإسلامية (داعش، داعش، النصرة، وآخرون… )؟

قم بالتمرير لأسفل للترجمة إلى اللغة العربية

 

Ask former President Barack Obama who in 2014 ordered
a major counter-terrorism operation directed against the Islamic State under the doctrine of
Responsibility to Protect (R2P)

The counter-terrorism mandate  is  a  fiction.  America  is  the  Number  One “State  Sponsor  of
Terrorism”.  

The US has supported Al Qaeda and its affiliated organizations including ISIL for
almost half a century since the heyday of the Soviet Afghan war. 

In  2014  President  Obama  launched   a  “counter-terrorism  campaign”  allegedly
directed  against  The  Islamic  State  (ISIL,  ISIS-Daesh).

https://www.globalresearch.ca/author/michel-chossudovsky
https://www.globalresearch.ca/region/middle-east
https://www.globalresearch.ca/theme/9-11-war-on-terrorism
https://www.globalresearch.ca/theme/us-nato-war-agenda
https://www.globalresearch.ca/indepthreport/iraq-report
https://www.globalresearch.ca/indepthreport/syria-nato-s-next-war
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
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It was an outright act of war disguised as a fake counter-terrorism operation.

It  consisted   in  providing  a  justification  for  the  extensive  bombing  of  Iraq  and
Syria,  largely  targeting  residential  areas  and  civilians.   

In turn, ISIS-Daesh was covertly supported and funded by the U.S. and its allies including
Israel.  

Israel  was  directly  involved  in  President  Obama’s  “counter-terrorism”  bombing  raids
directed against Syria, while also supporting Al Qaeda and ISIS mercenaries out of the Golan
Heights. 

Since 9/11,  under various acronyms “The Islamic State has gone Global”. 

The Islamic State is not limited to the Middle East and Central Asia. 

West  Africa,  Central  Africa,  Southeast  Asia,  Western  Europe,  Russia,  Turkey,  India,
Indonesia, Malaysia, The Philippines, and many more. 

There are Islamic State related jihadist networks supported covertly by Western intelligence
in all major regions of the World with the exception of Latin America. The Islamic States (Al
Qaeda,  ISIDS  et  al)  provides  the  U.S.  as  well  as  Israel  the  the  proxy  and  justification  of
“Going  after  the  terrorists”.

In relation to the Israeli genocide against the people of Palestine, Hamas is tagged as a
terrorist entity, which is allegedly waging war on Israel.

The following article was first published in November 2014

 

Michel Chossudovsky, Global Research,  October 20, 2024 

 

*      *      *

26 Things About the Islamic State (ISIS-ISIL-Daesh)

that the U.S. Government Does Not Want You to Know
About

by Michel Chossudovsky

November 2014 

 

The Global War on Terrorism is Fake

Going after ” Islamic terrorists”, carrying out a worldwide pre-emptive war to “Protect the
American Homeland” are used to justify a military agenda.
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T h e  I s l a m i c  S t a t e  o f  I r a q  a n d  t h e  L e v a n t  ( I S I L )  i s  a  c r e a t i o n  o f  U S
intelligence. Washington’s “Counter-terrorism Agenda” in Iraq and Syria consists in
Supporting the Terrorists.  

The incursion of the Islamic State (IS) brigades into Iraq starting in June 2014 was part of a
carefully planned military-intelligence operation supported covertly by the US, NATO and
Israel.

The counter-terrorism mandate is a fiction. America is the Number One “State Sponsor
of Terrorism” 

The Islamic State is protected by the US and its allies. If they had wanted to eliminate
the Islamic State brigades, they could have “carpet” bombed their convoys of Toyota
pickup trucks when they crossed the desert from Syria into Iraq in June [2014]

\

The  Syro-Arabian Desert is open territory (see map below). With state of the art jet fighter
aircraft (F15, F22 Raptor, CF-18) it would have been  -from a military standpoint-  a rapid
and expedient surgical operation

See Video: “A Criminal Undertaking at A Global Level”

 

http://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/07/ISIL-invasion-e1404535165853.jpg
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It could not have been undertaken without the unbending support of  the Western media
which has upheld Obama’s initiative as a counter-terrorism operation.  

 

 

 

Twenty Six Things 

 

THE HISTORICAL ORIGINS OF AL QAEDA

1. The US has supported Al Qaeda and its affiliated organizations for almost half a
century since the heyday of the Soviet Afghan war. 

2. CIA training camps were set up in Pakistan.  In the ten year period from 1982 to
1992, some 35,000 jihadists from 43 Islamic countries were recruited by the CIA to fight in
the Afghan jihad.

“Advertisements,  paid for from CIA funds,  were placed in newspapers and
newsletters around the world offering inducements and motivations to join the
Jihad.”

3. Since the Reagan Administration, Washington has supported the Islamic terror
network.

Ronald  Reagan  called  the  terrorists  “freedom  fighters”.  The  US  supplied  weapons  to  the

http://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/11/iraq_climate_map_03.jpg
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
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Islamic  brigades.   It  was  all  for  “a  good  cause”:  fighting  the  Soviet  Union  and  regime
change,  leading  to  the  demise  of  a  secular  government  in  Afghanistan.

President Reagan and Mujahideen leaders from Afghanistan

Ronald Reagan meets Afghan Mujahideen Commanders at the White House in 1985 (Reagan
Archives)

4. Jihadist textbooks  were  published by the University of Nebraska. “. “The United
States  spent  millions  of  dollars  to  supply  Afghan  schoolchildren  with  textbooks  filled  with
violent images and militant Islamic teachings”

https://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/10/Reagan-Mujahedeen-600x399.jpg
http://www.reagan.utexas.edu/archives/photographs/atwork.html
http://www.reagan.utexas.edu/archives/photographs/atwork.html
http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
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5. Osama bin Laden, America’s bogyman and founder of Al Qaeda was recruited by
the CIA in 1979 at the very outset of the US sponsored jihadist war against Afghanistan . He
was 22 years old and was trained in a CIA sponsored guerilla training camp.

Al Qaeda was not behind the 9/11 Attacks. September 11, 2001 provided a justification
for waging a war against Afghanistan on the grounds that Afghanistan was a state sponsor
of terrorism, supportive of Al Qaeda. The 9/11 attacks were instrumental in the formulation
of the “Global War on Terrorism”.

THE ISLAMIC STATE (ISIL)

6. The Islamic State (ISIL) was originally an Al Qaeda affiliated entity created by
US intelligence with the support of Britain’s MI6, Israel’s Mossad, Pakistan’s Inter-Services
Intelligence  (ISI)  and  Saudi  Arabia’s  General  Intelligence  Presidency  (GIP),  Ri’āsat  Al-
Istikhbārāt Al-’Āmah ( رئاسة الاستخبارات العامة‎).

7. The ISIL brigades were involved in the US-NATO supported insurgency in Syria directed
against the government of  Bashar al Assad.

8.  NATO and the Turkish High Command were responsible for the recruitment of
ISIL and Al Nusrah mercenaries from the outset of the Syrian insurgency in March 2011.
According to Israeli intelligence sources, this initiative consisted in:

“a campaign to enlist thousands of Muslim volunteers in Middle East
countries  and the Muslim world  to  fight  alongside the Syrian rebels.
The  Turkish  army  would  house  these  volunteers,  train  them and
secure their passage into Syria.  (DEBKAfile, NATO to give rebels anti-tank
weapons, August 14, 2011.)

http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
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9.There are Western Special Forces and Western intelligence operatives within
the ranks of the ISIL. British Special Forces and MI6 have been involved in training
jihadist rebels in Syria.

10. Western military specialists on contract to the Pentagon have trained the
terrorists in the use of chemical weapons.

“The United States and some European allies are using defense contractors to
train Syrian rebels on how to secure chemical weapons stockpiles in Syria, a
senior  U.S.  official  and  several  senior  diplomats  told  CNN  Sunday.  (  CNN
Report,  December  9,  2012)

11. The ISIL’s practice of beheadings is part of the US sponsored terrorist training

programs implemented in Saudi Arabia and Qatar.

12. Recruited by America’s ally, a large number of ISIL mercenaries are convicted
criminals  released from Saudi prisons on condition they join the ISIL. Saudi death row
inmates were recruited to join the terror brigades. 

13. Israel  has supported  the ISIL and Al Nusrah brigades out of the Golan
Heights.

Jihadist fighters have met Israeli IDF officers as well as Prime Minister Netanyahu.
The IDF top brass tacitly acknowledges that “global jihad elements inside Syria” [ISIL
and Al Nusrah] are supported by Israel. See  image below:

“Israeli Prime Minister Benjamin Netanyahu and Defence Minister Moshe Ya’alon next
to a wounded mercenary, Israeli military field hospital at the occupied Golan Heights’
border with Syria, 18 February 2014″

http://security.blogs.cnn.com/2012/12/09/sources-defense-contractors-training-syrian-rebels-in-chemical-weapons/?hpt=hp_t3
http://security.blogs.cnn.com/2012/12/09/sources-defense-contractors-training-syrian-rebels-in-chemical-weapons/?hpt=hp_t3
http://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/07/ISIS-CIA-cooperation.jpg
https://www.globalresearch.ca/A top secret memo sent by the Ministry of Interior in Saudi Arabia “reveals the Saudi Kingdom sent death-row inmates, sentenced to execution by decapitation, to Syria to fight Jihad against the Syrian government in exchange for commuting their sentences.”
http://www.globalresearch.ca/saudi-arabia-death-row-inmates-sent-to-fight-assad-in-syria/5349416
http://www.globalresearch.ca/saudi-arabia-death-row-inmates-sent-to-fight-assad-in-syria/5349416
http://www.globalresearch.ca/israeli-military-support-to-syria-al-qaeda-terrorists-operating-out-of-the-golan-hights/5369619
http://www.globalresearch.ca/israeli-military-support-to-syria-al-qaeda-terrorists-operating-out-of-the-golan-hights/5369619
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SYRIA AND IRAQ

14 The ISIL are the foot soldiers  of the Western military alliance. Their unspoken
mandate is to wreck havoc and destruction in Syria and Iraq, acting on behalf of
their US sponsors.

15. US Senator John McCain has met up with jihadist terrorist leaders in Syria. (see
picture right)

16  The Islamic State (IS) militia, which is currently the alleged target of  a US-NATO
bombing campaign under a “counter-terrorism” mandate, continues to be supported
covertly by the US.  Washington and its allies continue to provide military aid to the
Islamic State.

17. US and allied bombings are not targeting the ISIL, they are bombing the economic

https://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2016/09/netanyahu-mercenary-hospital.jpg
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infrastructure of Iraq and Syria including factories and oil refineries.

18.  The IS caliphate project is part of a longstanding US foreign policy agenda to
carve up Iraq and Syria into separate territories: A Sunni Islamist Caliphate, an Arab Shia
Republic, a Republic of Kurdistan.

THE GLOBAL WAR ON TERRORISM (GWOT)

19. “The Global War on Terrorism” (GWOT) is presented as a “Clash of Civilizations”, a war
between competing values and religions, when in reality it is an outright war of conquest,
guided by strategic and economic objectives.

20 U.S. sponsored Al Qaeda terror brigades (covertly supported by Western intelligence)
have been deployed in  Mali,  Niger,  Nigeria,  the Central  African Republic,  Somalia  and
Yemen.

These various affiliated Al  Qaeda entities  in  the Middle East,  sub-Saharan Africa  and Asia
are CIA sponsored “intelligence assets”. They are used by Washington to wreck havoc,
 create internal conflicts and destabilize sovereign countries.

21  Boko  Haram  in  Nigeria,  Al  Shabab  in  Somalia,  the  Libya  Islamic  Fighting  Group
(LIFG) (supported by NATO in 2011),  Al Qaeda in the Islamic Maghreb (AQIM),  Jemaah
Islamiah (JI) in Indonesia,  among other Al Qaeda affiliated groups are supported covertly by
Western intelligence.

22.  The  US  is  also  supporting  Al  Qaeda  affiliated  terrorist  organizations  in  the
Xinjiang Uighur autonomous region of China. The underlying objective is to trigger
political instability in Western China.

Chinese jihadists are reported to have received “terrorist training” from the Islamic State “in
order to conduct attacks in China”. The declared objective of these Chinese-based jihadist
entities (which serves the interests of the US)  is to establish a Islamic caliphate extending
into Western China.  (Michel Chossudovsky, America’s War on Terrorism, Global Research,
Montreal, 2005, Chapter 2).

HOMEGROWN TERRORISTS

23 The Terrorists R Us:  While the US is the unspoken architect of the Islamic State,
 Obama’s holy mandate is to protect America against ISIL attacks.

24 The homegrown terrorist threat is a fabrication.  It is promoted by Western
governments and the media with a view to repealing civil liberties and installing a police
state. The terror attacks by alleged jihadists and terror warnings are invariably staged
events. They are used to create an atmosphere of fear and intimidation.

In turn, the arrests, trials and sentences of “Islamic terrorists” sustain the legitimacy of
America’s Homeland Security State and law enforcement apparatus, which has become
increasingly militarized.

The ultimate objective is to instill in the minds of millions of Americans that the enemy is
real and the U.S. Administration will protect the lives of its citizens.

http://www.globalresearch.ca/the-liberation-of-libya-nato-special-forces-and-al-qaeda-join-hands/26255
http://www.globalresearch.ca/the-liberation-of-libya-nato-special-forces-and-al-qaeda-join-hands/26255
http://www.globalresearch.ca/al-qaeda-in-the-islamic-maghreb-whos-whos-who-is-behind-the-terrorists/5319754
http://www.globalresearch.ca/us-australia-coverup-was-al-qaeda-behind-the-2002-bali-bombing/5307992
http://www.globalresearch.ca/us-australia-coverup-was-al-qaeda-behind-the-2002-bali-bombing/5307992
http://www.ibtimes.co.uk/xinjiangs-uighur-muslims-receiving-terrorist-training-isis-fighters-attacks-china-1466594
http://www.globalresearch.ca/globaloutlook/truth911.html
http://www.globalresearch.ca/globaloutlook/truth911.html
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25.  The “counter-terrorism” campaign against the Islamic State has contributed
to  the  demonization  of  Muslims,  who  in  the  eyes  of  Western  public  opinion  are
increasingly  associated with the jihadists.

26  Anybody who dares to question the validity of the “Global War on Terrorism”
is branded a terrorist and subjected to the anti-terrorist laws.

The ultimate objective of the “Global War on Terrorism” is to subdue the citizens,
totally depoliticize social life in America, prevent people from thinking and
conceptualizing, from analyzing facts and challenging the legitimacy of the
inquisitorial social order which rules America.

The Obama Administration has imposed a diabolical consensus with the support of its allies,
not to mention the complicit role of the United Nations Security Council.  The Western media
has embraced the consensus; it has described the Islamic State as an independent entity,
an outside enemy which threatens the Western World.

The Big Lie has become the Truth. 

Say no to the “Big Lie”. Spread the message.

The truth is ultimately a powerful weapon.

Please help us continue. We rely on the support of our readers.

Consider donating to Global Research. 

For Peace and Truth in Media, Michel Chossudovsky

 

سـتة وعشـرون حقيقـة عـن تنظيـم الدولـة الإسلاميـة (داعـش) لا تريـد الحكومـة
الأميركية أن تعرفها

ما هي الدولة الإسلامية (داعش، النصرة، وغيرها…)؟

قم بالتمرير لأسفل للحصول على الترجمة إلى اللغة العربية

ستة وعشرون شيئاً عن الدولة الإسلامية (داعش-داعش) أن الولايات المتحدة.
الحكومة لا تريدك أن تعرف عنها

ما هي الدولة الإسلامية (داعش، داعش، النصرة، وآخرون… )؟

قم بالتمرير للأسف للترجمة إلى اللغة العربية

 

https://store.globalresearch.ca/donate/
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باراك أوباما  الذي أمر في عام 2014 اسأل الرئيس السابق 
ضد تنظيم الدولة الإسلامية بموجب  مبدأ المسؤولية عن بشن عملية كبرى لمكافحة الإرهاب 
(R2P) الحماية

  .إن مهمة مكافحة الإرهاب مجرد خيال، فأميركا هي الدولة الأولى الراعية للإرهاب

تنظيم ذلك  في  بما  له،  التابعة  والمنظمات  القاعدة  تنظيم  المتحدة  الولايات  دعمت  لقد 
الأفغانية السوفييتية  الحرب  ذروة  منذ  تقريبًا  قرن  نصف  لمدة  الإسلامية،  .الدولة   

في عام 2014 أطلق الرئيس أوباما “حملة مكافحة الإرهاب” التي يُزعم أنها موجهة  ضد تنظيم
.(الدولة الإسلامية (داعش

. لقد كان ذلك عملاً حربياً صريحاً متخفياً في صورة  عملية وهمية لمكافحة الإرهاب

وكان  الهدف من ذلك توفير مبرر للقصف المكثف للعراق وسوريا، والذي استهدف إلى حد كبير
  .المناطق السكنية والمدنيين

وبدوره، تلقى تنظيم داعش الدعم والتمويل السري من الولايات المتحدة وحلفائها، بما في
  .ذلك إسرائيل

وكانت إسرائيل متورطة بشكل مباشر في الغارات الجوية التي شنها الرئيس أوباما ضد سوريا
 .“لمكافحة الإرهاب”، كما دعمت أيضا مرتزقة القاعدة وداعش من مرتفعات الجولان

الدولة تنظيم  أصبح   ” الاختصارات،  من  العديد  وتحت  سبتمبر،  من  عشر  الحادي  أحداث  منذ 
عالميا .”الإسلامية   

.ولا يقتصر تنظيم الدولة الإسلامية على منطقة الشرق الأوسط وآسيا الوسطى

غرب أفريقيا، أفريقيا الوسطى، جنوب شرق آسيا، أوروبا الغربية، روسيا، تركيا، الهند، إندونيسيا، ماليزيا، الفلبين،
.وغيرها الكثير

ً من قبل أجهزة الاستخبارات الغربية في كل هناك شبكات جهادية مرتبطة بتنظيم الدولة الإسلامية، مدعومة سرا
المناطق الرئيسية في العالم باستثناء أميركا اللاتينية. وتوفر الدولة الإسلامية (القاعدة، داعش، وغيرها) للولايات
.”المتحدة وإسرائيل الوكيل والمبرر لـ “ملاحقة الإرهابيين

وفيما يتعلق بالإبادة الجماعية التي ترتكبها إسرائيل ضد الشعب الفلسطيني، يتم تصنيف حماس ككيان إرهابي، يزعم
.أنه يشن حرباً على إسرائيل

تم نشر المقال التالي لأول مرة في نوفمبر 2014

 

ميشيل شوسودوفسكي، جلوبال ريسيرش، 20 أكتوبر 2024

http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
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* * *

(معلومة عن تنظيم الدولة الإسلامية (داعش 26

أن حكومة الولايات المتحدة لا تريدك أن تعرف عنها

بقلم ميشيل شوسودوفسكي

 نوفمبر 2014

 

الحرب العالمية ضد الإرهاب مزيفة

إن ملاحقة “الإرهابيين الإسلاميين”، وتنفيذ حرب وقائية عالمية “لحماية الوطن الأمريكي”
.تُستخدم لتبرير أجندة عسكرية

الاستخبارات أجهزة  صنع  من  هو  (داعش)  والشام  العراق  في  الإسلامية  الدولة  تنظيم  إن 
وتتلخص “أجندة مكافحة الإرهاب” التي تتبناها واشنطن في العراق وسوريا في الأميركية.  
  .دعم الإرهابيين

2014 يونيو/حزيران  من  بدءاً  العراق  في  (داعش)  الإسلامية  الدولة  تنظيم  كتائب  توغل  كان 
وحلف المتحدة  الولايات  من  سري  بدعم  بعناية  مخططة  استخباراتية  عسكرية  عملية  من  جزءاً 
.شمال الأطلسي وإسرائيل

 .إن مهمة مكافحة الإرهاب مجرد خيال، فأميركا هي “الدولة الراعية للإرهاب” رقم واحد

إن الدولة الإسلامية محمية من قبل الولايات المتحدة وحلفائها. ولو أرادوا القضاء على
ألوية الدولة الإسلامية، لكان بوسعهم قصف قوافلها من شاحنات تويوتا الصغيرة عندما عبرت
.الصحراء من سوريا إلى العراق في يونيو/حزيران 2014

\

http://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/07/ISIL-invasion-e1404535165853.jpg
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الصحراء العربية السورية هي منطقة مفتوحة (انظر الخريطة أدناه).  ومع الطائرات المقاتلة
الحديثة النفاثة   (F15،  F22  Raptor،  CF-18) سريعة  جراحية  عملية  تكون   أن  الممكن  من  كان 
.وسريعة من الناحية العسكرية

”شاهد الفيديو:  “مشروع إجرامي على المستوى العالمي

 

الإعلام وسائل  جانب  من  المتواصل  الدعم  لولا  العملية  هذه  تنفيذ  الممكن  من  يكن  ولم 
الإرهاب لمكافحة  عملية  باعتبارها  أوباما  مبادرة  دعمت  التي  .الغربية    

 

 

\

 ستة وعشرون شيئا

الأصول التاريخية لتنظيم القاعدة

لقد دعمت الولايات المتحدة تنظيم القاعدة والمنظمات التابعة له لمدة نصف قرن تقريبا، منذ .1
 .ذروة الحرب السوفييتية الأفغانية

2. تم إنشاء معسكرات تدريب تابعة لوكالة الاستخبارات المركزية الأميركية في باكستان.  وفي 
الفترة الممتدة من عام 1982 إلى عام 1992، قامت وكالة الاستخبارات المركزية الأميركية بتجنيد نحو 35 ألف
.جهادي من 43 دولة إسلامية للقتال في الجهاد الأفغاني

وقد تم نشر إعلانات، تم تمويلها من أموال وكالة المخابرات المركزية، في الصحف والنشرات“

http://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/11/iraq_climate_map_03.jpg
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
http://www.globalresearch.ca/9-11-analysis-from-ronald-reagan-and-the-soviet-afghan-war-to-george-w-bush-and-september-11-2001/20958
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”.الإخبارية في جميع أنحاء العالم تقدم الحوافز والحوافز للانضمام إلى الجهاد

.منذ إدارة ريغان، دعمت واشنطن شبكة الإرهاب الإسلامي .3

لقد أطلق رونالد ريجان على الإرهابيين وصف “المقاتلين من أجل الحرية”. كما زودت الولايات المتحدة الألوية
الإسلامية بالأسلحة. وكان كل هذا من أجل “قضية نبيلة”: محاربة الاتحاد السوفييتي وتغيير النظام، الأمر الذي أدى
.إلى زوال الحكومة العلمانية في أفغانستان

الرئيس ريغان وزعماء المجاهدين من أفغانستان

( رونالد ريغان يلتقي قادة المجاهدين الأفغان في البيت الأبيض عام 1985 ( أرشيف ريغان

نشرت جامعة نبراسكا كتباً مدرسية جهادية . “. “أنفقت الولايات المتحدة ملايين الدولارات لتزويد أطفال .4
”المدارس الأفغانية بكتب مدرسية مليئة بالصور العنيفة والتعاليم الإسلامية المتشددة

https://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/10/Reagan-Mujahedeen-600x399.jpg
http://www.reagan.utexas.edu/archives/photographs/atwork.html
http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
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تم تجنيد أسامة بن لادن، زعيم تنظيم القاعدة ورجل أميركا المخيف، من قبل وكالة الاستخبارات .5
المركزية الأميركية في عام 1979 في بداية الحرب الجهادية التي ترعاها الولايات المتحدة ضد أفغانستان. كان يبلغ
ً وتلقى تدريبه في معسكر تدريب حرب العصابات الذي ترعاه وكالة الاستخبارات المركزية من العمر 22 عاما
.الأميركية

لم يكن تنظيم القاعدة وراء هجمات الحادي عشر من سبتمبر/أيلول.  فقد وفرت أحداث الحادي عشر
ً لشن حرب ضد أفغانستان على أساس أن أفغانستان دولة راعية للإرهاب وداعمة من سبتمبر/أيلول 2001 مبررا
لتنظيم القاعدة. وكانت هجمات الحادي عشر من سبتمبر/أيلول بمثابة أداة أساسية في صياغة “الحرب العالمية على
.”الإرهاب

(الدولة الاسلامية (داعش

كان تنظيم الدولة الإسلامية (داعش) في الأصل كياناً تابعًا لتنظيم القاعدة أنشأته المخابرات .6
،(ISI) والموساد الإسرائيلي، وجهاز المخابرات الباكستاني ،MI6 الأمريكية  بدعم من جهاز المخابرات البريطاني
.(‎ورئاسة الاستخبارات العامة في المملكة العربية السعودية (رئاسة الاستخبارات العامة

شاركت كتائب داعش في التمرد الذي دعمته الولايات المتحدة وحلف شمال الأطلسي في سوريا ضد حكومة .7
.بشار الأسد

كان حلف شمال الأطلسي والقيادة العليا التركية مسؤولين عن تجنيد مرتزقة تنظيم الدولة   .8
الإسلامية وجبهة النصرة منذ بداية التمرد السوري في مارس/آذار 2011. ووفقاً لمصادر استخباراتية إسرائيلية،
:فإن هذه المبادرة كانت تتألف من

حملــة لتجنيــد آلاف المتطــوعين المســلمين فــي دول الشــرق الأوســط والعــالم“
الإسلامي للقتال إلى جانب المتمردين السوريين. وسوف يتولى الجيش التركي
إيواء هؤلاء المتطوعين وتدريبهم وتأمين مرورهم إلى سوريا.  (ديبكا فايل، الناتو يزود
.(المتمردين بأسلحة مضادة للدبابات، 14 أغسطس/آب 2011

http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
http://www.globalresearch.ca/sleeping-with-the-devil-how-u-s-and-saudi-backing-of-al-qaeda-led-to-911/5303313
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هناك قوات خاصة غربية وعملاء استخبارات غربيون ضمن صفوف تنظيم الدولة الإسلامية في .9
العراق والشام. وقد شاركت القوات الخاصة البريطانية وجهاز المخابرات البريطاني في تدريب المتمردين
.الجهاديين في سوريا

قام خبراء عسكريون غربيون يعملون مع البنتاغون بتدريب الإرهابيين على استخدام الأسلحة .10
.الكيميائية

الأحد أن الولايات المتحدة CNN أفاد مسؤول أميركي كبير وعدد من الدبلوماسيين الكبار لشبكة“
وبعض حلفائها الأوروبيين يستخدمون شركات مقاولات دفاعية لتدريب المتمردين السوريين على
ديسمبر/كانون الأول CNN،  9 كيفية تأمين مخزونات الأسلحة الكيماوية في سوريا. (  تقرير شبكة
2012)

11. إن ممارسة تنظيم الدولة الإسلامية المتمثلة في قطع الرؤوس هي جزء من برامج تدريب 
.الإرهـابيين التـي ترعاهـا الولايـات المتحـدة والتــي يتــم تنفيذهــا فــي المملكــة العربيــة الســعودية وقطــر

تم تجنيد عدد كبير من مرتزقة داعش من قبل حليف أمريكا، وهم مجرمون مدانون تم إطلاق سراحهم .12 
من السجون السعودية بشرط الانضمام إلى داعش . تم تجنيد السجناء السعوديين المحكوم عليهم بالإعدام للانضمام
 .إلى ألوية الإرهاب

.قدمت إسرائيل الدعم لمجموعتي داعش والنصرة المتواجدتين في مرتفعات الجولان  .13

. التقى مقاتلون جهاديون بضباط في جيش الدفاع الإسرائيلي وكذلك رئيس الوزراء نتنياهو 
ً بأن “عناصر الجهاد العالمي داخل سوريا”  [تنظيم الدولة ويعترف كبار قادة جيش الدفاع الإسرائيلي ضمنا
:الإسلامية وجبهة النصرة] مدعومة من إسرائيل. انظر   الصورة أدناه

رئيس الوزراء الإسرائيلي بنيامين نتنياهو ووزير الدفاع موشيه يعلون  بجوار مرتزق جريح في مستشفى ميداني“
″عسكري إسرائيلي على حدود مرتفعات الجولان المحتلة مع سوريا، 18 فبراير 2014

http://security.blogs.cnn.com/2012/12/09/sources-defense-contractors-training-syrian-rebels-in-chemical-weapons/?hpt=hp_t3
http://security.blogs.cnn.com/2012/12/09/sources-defense-contractors-training-syrian-rebels-in-chemical-weapons/?hpt=hp_t3
http://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2014/07/ISIS-CIA-cooperation.jpg
http://www.globalresearch.ca/saudi-arabia-death-row-inmates-sent-to-fight-assad-in-syria/5349416
https://www.globalresearch.ca/A top secret memo sent by the Ministry of Interior in Saudi Arabia “reveals the Saudi Kingdom sent death-row inmates, sentenced to execution by decapitation, to Syria to fight Jihad against the Syrian government in exchange for commuting their sentences.”
http://www.globalresearch.ca/saudi-arabia-death-row-inmates-sent-to-fight-assad-in-syria/5349416
http://www.globalresearch.ca/israeli-military-support-to-syria-al-qaeda-terrorists-operating-out-of-the-golan-hights/5369619
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”(الحرب العالمية ضد الإرهاب التي تشنها أميركا، وتنظيم القاعدة، وتنظيم الدولة الإسلامية (داعش“
سوريا والعراق

إن تنظيم الدولة الإسلامية هو بمثابة جنود المشاة للتحالف العسكري الغربي. وتتلخص مهمته 14
.غير المعلنة في إحداث الفوضى والدمار في سوريا والعراق، بالنيابة عن رعاته الأميركيين

15. التقى السيناتور الأمريكي جون ماكين بقادة إرهابيين جهاديين في سوريا. (انظر الصورة على 
(اليمين

لا تزال ميليشيا تنظيم الدولة الإسلامية (داعش)، التي يزُعم أنها هدف لحملة قصف تشنها الولايات المتحدة 16
وحلف شمال الأطلسي تحت مسمى “مكافحة الإرهاب”، تتلقى الدعم السري من الولايات المتحدة.   وتواصل
.واشنطن وحلفاؤها تقديم المساعدات العسكرية لتنظيم الدولة الإسلامية

إن الغارات الجوية التي تقودها الولايات المتحدة وحلفاؤها لا تستهدف تنظيم الدولة الإسلامية .17

https://www.globalresearch.ca/wp-content/uploads/2016/09/netanyahu-mercenary-hospital.jpg
https://www.globalresearch.ca/americas-global-war-on-terror-al-qaeda-and-the-islamic-state-isis/5434057
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.، بل تستهدف البنية التحتية الاقتصادية للعراق وسوريا بما في ذلك المصانع ومصافي النفط

إن مشروع الخلافة الذي يروج له تنظيم الدولة الإسلامية هو جزء من أجندة طويلة الأمد في  .18
السياسة الخارجية الأميركية تهدف إلى تقسيم العراق وسوريا إلى مناطق منفصلة: الخلافة الإسلامية السنية،
.والجمهورية العربية الشيعية، وجمهورية كردستان

الحرب العالمية على الإرهاب

يتم تقديم “الحرب العالمية ضد الإرهاب” على أنها “صراع الحضارات”، وهي حرب بين القيم والأديان .19
.المتنافسة، بينما هي في الواقع حرب غزو صريحة، موجهة بأهداف استراتيجية واقتصادية

ً من قبل أجهزة استخبارات تم نشر 20 لواء إرهابي تابع لتنظيم القاعدة، برعاية الولايات المتحدة (مدعومة سرا
.غربية) في مالي والنيجر ونيجيريا وجمهورية أفريقيا الوسطى والصومال واليمن

إن هذه الكيانات التابعة لتنظيم القاعدة في الشرق الأوسط وجنوب الصحراء الكبرى في أفريقيا وآسيا تشكل
ً استخباراتية” ترعاها وكالة الاستخبارات المركزية الأميركية.  وتستخدمها واشنطن لإثارة الفوضى “أصولا
.وخلق الصراعات الداخلية وزعزعة استقرار الدول ذات السيادة

21 بوكو حرام في نيجيريا، حركة الشباب في الصومال،  الجماعة الإسلامية المقاتلة في ليبيا  (بدعم من حلف 
شمال الأطلسي في عام 2011)،   تنظيم القاعدة في بلاد المغرب الإسلامي ،   الجماعة الإسلامية  في إندونيسيا،
.من بين جماعات أخرى تابعة لتنظيم القاعدة. وتحظى هذه الجماعات بدعم سري من المخابرات الغربية

كما تدعم الولايات المتحدة أيضًا المنظمات الإرهابية التابعة لتنظيم القاعدة في منطقة .22
شينجيانج الأويغورية ذاتية الحكم في الصين . والهدف الأساسي من ذلك هو إثارة عدم الاستقرار السياسي
.في غرب الصين

وتشير التقارير إلى أن الجهاديين الصينيين تلقوا “تدريباً إرهابياً” من تنظيم الدولة الإسلامية “من أجل تنفيذ هجمات
في الصين”. والهدف المعلن لهذه الكيانات الجهادية المتمركزة في الصين (والتي تخدم مصالح الولايات المتحدة) هو
إقامة خلافة إسلامية تمتد إلى غرب الصين. ( ميشيل شوسودوفسكي، حرب أميركا على الإرهاب، جلوبال ريسيرش،
.( مونتريال، 2005، الفصل الثاني

الإرهابيون المحليون

الإرهابيون هم نحن:  في حين أن الولايات المتحدة هي المهندس غير المعلن لتنظيم الدولة الإسلامية، فإن   23
.التفويض المقدس لأوباما هو حماية أمريكا ضد هجمات تنظيم الدولة الإسلامية

إن التهديد الإرهابي المحلي ليس إلا اختلاقاً.   وهو ما تروج له الحكومات الغربية ووسائل الإعلام بهدف
إلغاء الحريات المدنية وإقامة دولة بوليسية. والهجمات الإرهابية التي يشنها الجهاديون المزعومون والتحذيرات
.الإرهابية هي أحداث مفبركة على الدوام. وهي تستخدم لخلق جو من الخوف والترهيب

في المقابل، تعمل الاعتقالات والمحاكمات والأحكام الصادرة بحق “الإرهابيين الإسلاميين” على تعزيز شرعية جهاز
.الأمن الداخلي الأميركي وأجهزة إنفاذ القانون، التي أصبحت مسلحة على نحو متزايد

الهدف النهائي هو غرس في عقول الملايين من الأميركيين أن العدو حقيقي وأن الإدارة الأميركية ستحمي أرواح
.مواطنيها

لقد ساهمت حملة “مكافحة الإرهاب” ضد تنظيم الدولة الإسلامية في شيطنة المسلمين، .25
.الذين يرتبطون في نظر الرأي العام الغربي بشكل متزايد بالجهاديين

أي شخص يجرؤ على التشكيك في صحة “الحرب العالمية على الإرهاب” يوصف بالإرهابي 26
.ويخضع لقوانين مكافحة الإرهاب

إن الهدف النهائي من “الحرب العالمية على الإرهاب” هو إخضاع المواطنين، وإزالة الطابع السياسي

http://www.globalresearch.ca/the-liberation-of-libya-nato-special-forces-and-al-qaeda-join-hands/26255
http://www.globalresearch.ca/us-australia-coverup-was-al-qaeda-behind-the-2002-bali-bombing/5307992
http://www.globalresearch.ca/al-qaeda-in-the-islamic-maghreb-whos-whos-who-is-behind-the-terrorists/5319754
http://www.ibtimes.co.uk/xinjiangs-uighur-muslims-receiving-terrorist-training-isis-fighters-attacks-china-1466594
http://www.globalresearch.ca/globaloutlook/truth911.html
http://www.globalresearch.ca/globaloutlook/truth911.html
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عن الحياة الاجتماعية في أميركا، ومنع الناس من التفكير والتصور، وتحليل الحقائق وتحدي
.شرعية النظام الاجتماعي الاستقصائي الذي يحكم أميركا

لقد فرضت إدارة أوباما إجماعاً شيطانياً بدعم من حلفائها، ناهيك عن الدور المتواطئ الذي لعبه مجلس الأمن التابع
للأمم المتحدة. وقد تبنت وسائل الإعلام الغربية هذا الإجماع، ووصفت تنظيم الدولة الإسلامية بأنه كيان مستقل،
.وعدو خارجي يهدد العالم الغربي

 .لقد أصبحت الكذبة الكبرى حقيقة

.قل لا للكذبة الكبرى، ونشر الرسالة

.الحقيقة في نهاية المطاف هي سلاح قوي

.من فضلك ساعدنا على الاستمرار، فنحن نعتمد على دعم قرائنا

 .فكر في التبرع للأبحاث العالمية

من أجل السلام والحقيقة في الإعلام ، ميشيل شوسودوفسكي

Global Research المصدر الأصلي لهذه المقالة هو
حقوق الطبع والنشر © البروفيسور ميشيل شوسودوفسكي ، الأبحاث العالمية، 2024
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